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انبوه سازان اصفهان خطاب به دولت؛ 

مانع زدایی کنید، ما می سازیم
نشست اعضای هیئت مدیره انجمن انبوه سازان استان اصفهان باهدف بررسی 
مسائل، مشکلات و برنامه های پیش روی صنعت ساختمان استان برگزار شد. 
در این نشست دغدغه های فعالان حوزه ساخت وساز، وضعیت بازار مسکن و 

پیشنهادهای راهبردی برای توسعه پایدار صنعت ساختمان مطرح شد.
Á رونق اقتصاد اصفهان در گرو حمایت از انبوه سازان است

سید کریم داوودی، رئیس هیئت مدیره انجمن انبوه سازان استان اصفهان، با 
اشاره به ترکیب جدید و تأثیرگذار هیئت مدیره این انجمن گفت: هدف اصلی ما در 
این دوره، ایجاد پل ارتباطی مؤثر میان انبوه سازان کل استان و مسئولان است تا 

جایگاه واقعی بخش خصوصی در عرصه ساخت وساز احیا شود.
او افزود: اگر انتظار رونق اقتصادی داریم، باید انبوه سازان فعال شوند، چرا که 
این صنعت به طور مستقیم و غیرمستقیم با ۱۵۰ حرفه دیگر در ارتباط است و 

حمایت از آن می تواند به رونق اشتغال و اقتصاد منجر شود.
رئیس هیئت مدیره انجمن با اشاره به دو رسالت اصلی این مجموعه اظهار 
کرد: نخست ساخت و عرضه ساختمان ها و آپارتمان های لوکس با بهترین کیفیت 
و بهره گیری از نبوغ معماری اصیل اصفهان که در سطح کشور مطرح است و دوم، 

تأمین مسکن برای اقشار متوسط و پایین از طریق پروژه های حمایتی.
داوودی با اشاره به پروژه های اجرایی در این حوزه تصریح کرد: تاکنون توسط 
انجمن انبوه سازان ۲۰ هزار واحد در فولادشهر، شاهین شهر و بهارستان ساخته 
شده و در حال حاضر نیز ۲۰ تا ۲۵ هزار واحد دیگر در دست احداث است. 
درحالی که سیاست دولت برای انجام مستقیم پروژه های مسکن حمایتی با روند 
جهانی مغایرت دارد، معتقدیم بخش خصوصی اگر فضا داشته باشد، می تواند 
ساختمان هایی مقاوم تر، زیباتر و ارزان تر بسازد و دولت نیز در این مسیر نقش 
حمایتی خود را ایفا کند.او در ادامه بر ضرورت ورود فناوری های نوین به صنعت 
ساختمان اصفهان تأکید کرد و گفت: هنوز بعد از ۴۰ سال به سبک های قدیمی 
ساختمان سازی می کنیم. باید به سمت استانداردهای روز، کاهش اتلاف حرارتی، 
استفاده از فناوری های جدید و توسعه ساختمان های سبز برویم که باتوجه به 
اقلیم اصفهان، امکان بازچرخانی آب در آن ها نیز فراهم باشد. اما ضوابط طرح 
تفصیلی مانعی بر سر راه اجرای این روش ها شده است.داوودی خواستار تعامل 
مسئولان با انبوه سازان شد و گفت: ضروری است در مراحل کارشناسی از نظرات 
انبوه سازان استفاده شود تا خروجی ها واقع بینانه تر و مؤثرتر باشد. او همچنین به 
مقاومت سازه های اصفهان در برابر زلزله اشاره کرد و گفت: با برنامه ریزی هایی 
که از ۲۰ سال پیش انجام شده، ساختمان های اصفهان در برابر زلزله تا ۸ ریشتر 
مقاوم هستند. وجود زیرزمین های منهای سه و منهای چهار در برخی پروژه ها نیز 
می تواند در شرایط اضطراری همچون پناهگاه عمل کند. داوودی به تفاوت کیفیت 
پروژه های انبوه سازی اشاره کرد و افزود: مسکن ملی و مهر که توسط انبوه سازان 
استان اصفهان ساخته شده در سطح کشور نمونه است. اما برخی پروژه ها که به 
شکل تعاونی و با مدیریت چند نفر انجام شده، کیفیت مناسبی نداشته اند. داوودی 
در پایان با اشاره به موضوع فرونشست زمین در اصفهان خاطرنشان کرد: برخلاف 
شایعات، این پدیده در کمتر از یک سوم مناطق شهری اصفهان مشاهده شده و 
در حدود ۴ تا ۵ درصد ساختمان های شمال اصفهان تأثیر داشته است. نباید با 

منفی گرایی، تصویر اشتباهی از شرایط اصفهان به جامعه منتقل شود.
Á  گسترش صنعت ســاختمان، راهکار رونق اقتصادی و 

زیباسازی شهری
 سعید محکم کار، نایب رئیس هیئت مدیره انجمن انبوه سازان استان اصفهان 
نیز با تأکید بر اهمیت صنعت ساختمان در هویت و زیبایی شهرها اظهار کرد: 

زیبایی هر شهر به ساختمان های آن وابسته است. اگر صنعت ساختمان توسعه 
یابد، بی تردید تأثیر مثبتی بر زیبایی شهری خواهد داشت. این امر نیازمند کاهش 
ریسک ها از سوی سیاست گذاران بالادستی و فراهم شدن امکان استفاده از متریال 
متنوع در ساخت وساز است. او با اشاره به توان داخلی در تأمین مصالح ساختمانی 
افزود: حدود ۸۰ درصد متریال ساختمانی در کشور تولید می شود. اگر صنعت 
ساختمان رونق بگیرد، چرخه صنعت کشور و اشتغال زایی نیز به حرکت درمی آید. 
درحالی که بسیاری از صنایع از حمایت های مالی و تسهیلاتی برخوردارند، متاسفانه 
در حوزه فعالان ساختمان چنین حمایتی مشاهده نمی شود. محکم کار نقش نظام 
بانکی را در رونق بازار مسکن حیاتی دانست و تصریح کرد: اگر بانک ها مانند 
سایر کشورها از سازندگان حمایت کنند، می توانیم مسکن ارزان تر و متناسب با 
نیاز اقشار مختلف تولید کنیم. لازم است بانک ها دیدگاه خود را تغییر داده و با 
سیاست گذاری دقیق، شرایط و ارقام را به گونه ای تنظیم کنند که گامی در جهت 
تغییر برداشته شود. نایب رئیس هیئت مدیره انجمن انبوه سازان با انتقاد از نقش 
واسطه ها در افزایش قیمت مسکن گفت: واسطه ها یکی از عوامل اصلی گرانی 
مسکن هستند. انبوه سازان می توانند مسئولیت فروش را خود بر عهده بگیرند و 
مسکن را باقیمت واقعی و منصفانه به دست مردم برسانند. او در پایان با اشاره به 
حساسیت های موجود نسبت به بافت تاریخی اصفهان تأکید کرد: اصفهان یک 
شهر میراثی است و به همین دلیل محدودیت هایی در حوزه ساخت وساز اعمال 
می شود. بااین حال، برخلاف برخی ادعاها، پدیده فرونشست تأثیری در استحکام 

ساختمان های این شهر نداشته است.
Á  رکود بازار مسکن و بحران نقدینگی؛ هشدار دبیر انجمن 

انبوه سازان اصفهان
 شاهرخ پوستی، دبیر انجمن انبوه سازان استان اصفهان، با ابراز نگرانی از 
شرایط فعلی بازار مسکن، اظهار کرد: امروز مسکن یک نیاز واقعی و اساسی است، 
اما متأسفانه فضای موجود باعث ایجاد رکود به ویژه در حوزه خریدوفروش شده 
است. در چنین شرایطی، تقاضای واقعی به سمت بازار اجاره سوق پیدا کرده که 

همین امر باعث رشد سرسام آور اجاره بها شده است.
 پوستی با اشاره به اینکه رکود خریدوفروش، انگیزه سازندگان برای ورود به 
عرصه ساخت وساز را کاهش داده، تصریح کرد: تولید مسکن فرایندی زمان بر 
است که به حداقل سه سال زمان نیاز دارد. بااین حال سیاه نمایی های صورت گرفته 
در فضای مجازی باعث شده تقاضای واقعی نیز به شکل کاذب کاهش یابد و 
این وضعیت بحرانی، انبوه سازان را با مشکلات جدی نقدینگی روبرو کرده است. 
او با تأکید بر اینکه هدف سازندگان، گران کردن مسکن نیست، گفت: انبوه سازان 
به دنبال ارائه مسکن باکیفیت بالا و هزینه منطقی هستند، نه افزایش قیمت ها. 
از رسانه ها انتظار داریم با اطلاع رسانی صحیح، واقعیت های بازار مسکن را برای 

شهروندان تبیین کنند تا شاهد بهبود شرایط باشیم.
 دبیر انجمن انبوه سازان استان اصفهان در پایان با اشاره به بحران هایی 
همچون فرونشست زمین و بحران آب گفت: این مسائل باید به درستی مدیریت 
شود، چرا که اصفهان شهری با صنایع مادر است که نقش مهمی در اقتصاد ملی 

ایفا می کند و حیات آن نیازمند نگاه ویژه مسئولان است.
Á  توسعه نفوذ انجمن انبوه سازان برای حل مشکلات صنفی

ضروری است
محسن گلستان نژاد،خزانه دار انجمن انبوه سازان استان اصفهان، با اشاره به 
رویکرد هیئت مدیره جدید این انجمن گفت: در این دوره سعی کردیم ترکیب 
اعضا به گونه ای باشد که تمام حوزه های مرتبط با صنعت ساختمان را پوشش 

دهد تا بتوانیم مسائل و مشکلات انبوه سازان را در هر بخش پیگیری کنیم.او 
افزود: بر همین اساس مقرر شده کمیسیون های تخصصی با موضوعات مشخص 
و با استفاده از ظرفیت اعضای انجمن و مشاوران خبره شکل بگیرد تا به شکل 
تخصصی مشکلات را شناسایی و راه حل های عملیاتی برای آن ها ارائه کنیم. 
هدف ما استفاده حداکثری از ظرفیت ها و توسعه فعالیت انجمن با جذب اعضای 
جدید است.خزانه دار انجمن انبوه سازان اصفهان با تأکید بر لزوم ارتباط با فعالان 
حوزه مسکن تصریح کرد: می خواهیم همه کسانی را که در حوزه مسکن فعالیت 
می کنند به انجمن متصل کنیم تا انسجام بیشتری در این حوزه ایجاد شود؛ 
انسجامی که به تقویت نفوذ و تأثیرگذاری انجمن کمک خواهد کرد.گلستان نژاد 
همچنین با اشاره به نقش تصمیم سازی های ملی در سرنوشت صنعت ساختمان 
گفت: بسیاری از مشکلات انبوه سازان در سطح استان قابل حل نیست و نیازمند 
اصلاحات قانونی و تصمیم گیری در سطح ملی است. به همین دلیل، تلاش داریم 
با ایجاد ارتباط با نمایندگان مجلس و وزرا، در فرایند تصمیم سازی های کشور 
حضور مؤثرتری داشته باشیم.او در پایان با تأکید بر اهمیت گسترش فعالیت های 
بین المللی انجمن اظهار کرد: تاکنون در حوزه مسکن برون مرزی ورود جدی 
نداشته ایم، درحالی که به ویژه با کشورهای دوست می توان زمینه های همکاری 
و تعامل بیشتری فراهم کرد و از این طریق به توسعه فعالیت های اقتصادی و 

صادرات خدمات فنی و مهندسی کمک رساند.
Á  وقت انبوه سازان به جای ساخت، صرف عبور از موانع اداری

می شود
اصفهان،  استان  انبوه سازان  انجمن  هیئت مدیره  عضو  گیاه چین،  حسین 
با تأکید بر دغدغه های صنف انبوه سازان گفت: ما در این انجمن باتعصب به 
کار ساخت وساز نگاه می کنیم، اما متأسفانه بخش زیادی از زمان و انرژی مان 
به جای تمرکز بر پروژه ها، صرف رفع چالش ها و موانع اداری با سازمان های 
دولتی می شود.او با انتقاد از روند تصمیم گیری های سنتی در حوزه مسکن افزود: 
اغلب تصمیمات مربوط به مسکن سازی درگذشته به صورت دولتی اتخاذ شده، 
درحالی که مسکن سازی یک فعالیت خصوصی است. این دو نگاه باید در هم 
ادغام شود و تصمیم گیری ها با نظر کارشناسی انبوه سازان همراه باشد. اگر چنین 
اتفاقی بیفتد، ۵۰ درصد به توان عملیاتی ما افزوده خواهد شد.گیاه چین در ادامه 
اظهار کرد: طی سال های اخیر شرایط همکاری کمی بهتر شده، اما همچنان انتظار 
داریم تعامل بیشتری میان انبوه سازان و نهادهای دولتی برقرار شود. ما هنوز بر 
اساس معادلات قدیمی در حال ساختمان سازی هستیم و لازم است باتوجه به تغییر 
شرایط اقتصادی مردم، متراژ آپارتمان ها به ویژه در مراکز شهر و اصفهان به سمت 
واحدهای زیر ۱۰۰ متر حرکت کند تا امکان خانه دارشدن برای اقشار بیشتری 
فراهم شود.او مسکن را فراتر از یک سرپناه دانست و تأکید کرد: مسکن نباید فقط 
به عنوان یک ساختمان دیده شود؛ مسکن کلیدواژه اشتغال زایی است. اگر در یک 
شهر صنعت ساختمان به حرکت درآید، یعنی چرخه اشتغال نیز فعال شده است.
این عضو هیئت مدیره انجمن انبوه سازان همچنین در خصوص نگرانی ها پیرامون 

فرونشست زمین در اصفهان گفت: برخلاف تبلیغات منفی و پروپاگاندای موجود، 
وضعیت فرونشست در اصفهان بحرانی نیست. باید این مسئله را با دید علمی 

بررسی کرد و از دامن زدن به نگرانی های بی مورد پرهیز نمود.
Á  انجمن انبوه سازان، پل ارتباطی بخش خصوصی و مسئولان

دولتی
مهرداد جانفزا، عضو هیئت مدیره انجمن انبوه سازان استان اصفهان، با تأکید 
بر جایگاه قانونی این انجمن گفت: یکی از تفاوت های اساسی انجمن انبوه سازان 
با سایر انجمن ها، جایگاه آن در قانون مقررات ملی ساختمان است. اعضای این 
انجمن دارای پروانه اشتغال رسمی از وزارت راه و شهرسازی هستند و فعالیت 
آن ها تحت نظارت نهادهای حاکمیتی صورت می گیرد.او افزود: انجمن انبوه سازان 
به عنوان حلقه ارتباطی بین اعضا و مسئولان، نقش مهمی در پیگیری مشکلات و 
رفع موانع ساخت وساز دارد و در دوره جدید، راه اندازی واحد حقوقی انجمن یکی از 
بهترین اقدامات بوده است. این واحد می تواند پاسخگوی سؤالات متعدد خریداران 
باشد و در راستای شفاف سازی و رفع اختلافات ایفای نقش کند.جانفزا همچنین 
از برنامه ریزی برای تقویت شورای داوری انجمن خبر داد و اظهار داشت: تربیت و 
توسعه شورای داوری از دیگر برنامه های انجمن است که باهدف حل اختلافات 
صنفی و حقوقی پیگیری می شود.او با اشاره به لزوم رونق بازار مسکن برای ایجاد 
اشتغال گفت: رونق صنعت ساختمان به طور مستقیم با اشتغال زایی گره خورده 
است. تا زمانی که قشر متوسط جامعه نتواند به شکل پایدار وارد بازار مسکن شود، 
نمی توان به بهبود شرایط اقتصادی و ایجاد اشتغال امیدوار بود.عضو هیئت مدیره 
انجمن انبوه سازان حمایت جدی بانک ها را ضروری دانست و تأکید کرد: حمایت 
نظام بانکی با تسهیلات متناسب و هدفمند، یک ضرورت است. اگر بانک ها 
همانند سایر کشورها در این بخش همراهی کنند، می توان به کاهش قیمت 
مسکن و بهبود شرایط دست یافت.او در پایان به موانع قانونی موجود اشاره کرد و 
گفت: برای استفاده از فنّاوری های نوین در ساخت وساز، نیازمند حمایت نهادهای 
ذی ربط هستیم. همچنین لازم است در تعرفه ها و عوارض مختلف بازنگری شود 

تا شرایط برای توسعه صنعت ساختمان و خانه دارشدن مردم تسهیل شود.
Á  صنعت ساختمان، پیشران اشــتغال و توسعه اقتصادی

کشور است
مهدی شیخ سجادیه، عضو هیئت مدیره انجمن انبوه سازان استان اصفهان، با 
اشاره به روند پروژه مسکن مهر گفت: در ابتدا قرار بود پروژه های مسکن مهر توسط 
تعاونی ها ساخته شود، اما پس از گذشت ۲۰ تا ۳۰ درصد از پروژه و عدم پیشرفت 
کافی، دولت با انجمن انبوه سازان کشور وارد مذاکره شد و نهایتاً فرایند ساخت وساز 
به انبوه سازان واگذار شد که منجر به ارتقای قابل توجه کیفیت این پروژه ها شد.او به 
نقش مسکن در اشتغال زایی اشاره کرد و افزود: به ازای هر ۱۰۰ مترمربع زیربنای 
ساختمانی، یک شغل مستقیم و ۱.۵ شغل غیرمستقیم ایجاد می شود. هر انبوه ساز به 
طور متوسط روی ۲۰۰ هزار مترمربع زیربنا کار می کند که این به معنی ایجاد حدود 
۲ هزار شغل مستقیم و ۳ هزار شغل غیرمستقیم است. در سال ۱۴۰۳، انبوه سازان 

استان اصفهان بیش از ۴ میلیون مترمربع زیربنا را در حال ساخت داشته اند.شیخ 
سجادیه با بیان اینکه دوره ساخت یک پروژه ساختمانی به طور میانگین سه 
سال به طول می انجامد، گفت: سالانه حدود ۱۰۰ هزار ساختمان در اصفهان 
ساخته می شود که این رقم نشان از ظرفیت عظیم اشتغال زایی این حوزه دارد.او در 
تشریح وظایف انجمن انبوه سازان توضیح داد: وظیفه عام انجمن، تسهیل ارتباط و 
همکاری بین اعضا، توانمندسازی، آموزش، نمایندگی و دفاع از حقوق اعضا، ایجاد 
انگیزه جمعی و ساماندهی فعالیت های داوطلبانه است. البته وظایف خاص انجمن 
بر اساس شرایط زمانی و مکانی و در هماهنگی با سیاست های دولت تغییر می کند.
عضو هیئت مدیره انجمن انبوه سازان اصفهان با انتقاد از فرصت سوزی ها گفت: در 
برخی موارد، به دلیل تعلل ما، شرکت های خارجی وارد اصفهان شده و پروژه های 
ساختمانی را در دست گرفته اند، درحالی که بعد از ۶ تا ۷ سال فعالیت، عملکرد 
آن ها چندان قابل توجه نبوده است.او با اشاره به اقدامات نوآورانه انجمن خاطرنشان 
کرد: آیین نامه ای در حوزه ساختمان سازی تدوین کرده ایم که پروژه های سازگار 
با محیط زیست را مدنظر قرار می دهد. تعاملات خوبی با معاونت های مختلف 
شهرداری داشته ایم و موضوعاتی مانند استفاده از فاضلاب خاکستری، تولید برق از 
پنل های خورشیدی و ذخیره انرژی در این آیین نامه دیده شده است.شیخ سجادیه 
از فشارهای مالیاتی و بیمه ای بر انبوه سازان انتقاد کرد و افزود: دولت به جای تأمین 
منابع خود از راه های اصولی، فشارهای مالی و هزینه های بیمه ای زیادی را بر 
انبوه سازان تحمیل کرده است. درحالی که مسکن مهر و نهضت ملی مسکن کمتر 
از ۵ درصد کل ساخت وساز کشور را شامل می شود و ۹۵ درصد ساخت وساز کشور 
توسط بخش خصوصی انجام می گیرد، اما دولت بخش عمده انرژی و توجه خود 

را صرف همین ۵ درصد می کند.
Á  هر پروژه ســاختمانی، موتور اشــتغال زایی مستقیم و

غیرمستقیم است
مهران جلالی، بازرس اصلی انجمن انبوه سازان استان اصفهان، با اشاره به 
نقش گسترده صنعت ساختمان در ایجاد اشتغال گفت: برای ساخت یک ساختمان، 
بیش از ۱۱۰ آیتم مختلف شامل گروه های کاری تخصصی و متریال به کار گرفته 
می شود. این یعنی در هر پروژه ساختمانی چه در ابعاد کوچک و چه در انبوه سازی 
ده ها گروه کاری به صورت مستقیم و غیرمستقیم درگیر می شوند.او با تأکید بر 
اهمیت زنجیره اشتغال صنعت ساختمان افزود: این حجم از مشارکت به معنای 
اشتغال زایی گسترده ای است که می تواند نقش مؤثری در رونق اقتصاد کشور داشته 
باشد. صنعت ساختمان به عنوان یک پیشران اقتصادی، علاوه بر تأمین مسکن، 

زمینه فعالیت های گسترده ای را برای اصناف و نیروهای کار فراهم می کند. 
حمید داودی  بازرس اصلی انجمن انبوه سازان استان اصفهان نیز در این نشست 
گفت: انبوه سازان اصفهان، به دنبال گران شدن مسکن در استان نیستند  بلکه هدف 
آنان اشتغالزایی است و حضور۸۶ درصدی اعضای انجمن انبوه سازان مسکن در 
این دوره ازانتخابات هیئت مدیره ، پشتوانه قوی ای در عرصه ساخت و ساز استان 

محسوب می شود.

ادامه در صفحه 2

اصفهان با تنها ۶ درصد جمعیت کشور، ۸ درصد موارد 
سرطان را ثبت کرده است؛ آماری که به گفته مسئولان 
بهداشت، رابطه مستقیمی با آلودگی شدید هوا دارد. این 

بحران حالا به یکــی از اصلی ترین تهدیدهای 
سلامت عمومی در استان تبدیل شده است.

تولید طلا در اصفهان
 کاهش یافته است
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 رفع چالش کم آبی ریشه ای و 
منطقه محور باشد

 کم آبی، خطر پیشروی آب شور و 
بحران های آینده را در پی دارد

2

 گذر کمر زرین؛ خاکریز اختلاف یا میدان تعامل؟

 روایتی از دل ماجرای 
یک گذر  پرحاشیه

عملیات عمرانی در فاز اول گذر کمرزرین از دو سال پیش با هماهنگی اداره 
میراث فرهنگی و تحت نظر باستان شناسان انجام شده و در فاز دوم نیز به محض 

مشاهده آثار، پروژه متوقف شده است

3

  ووشوی اصفهان سزاوار بازگشت
به روزهای اوج است

ساخت ۱۳ هزار واحد مسکونی توسط 
تعاونی های مسکن استان اصفهان

حمیدرضا لادور دررابطه با اردوی تیم ملی ووشو در اصفهان، اظهار کرد: این اردو از 
۱۶ تا ۲۷ تیرماه در اصفهان بود که ما ۱۰ بازیکن در اردوی آماده سازی تیم ملی ساندای 

بزرگسالان داریم که در سه تا رویداد مهم مسابقات جهانی چنگدو چین، همبستگی 
کشورهای اسلامی و مسابقات جهانی برزیل شرکت خواهیم کرد. 

 بیش از ۱۳ هزار واحد مسکونی در استان اصفهان
 با مشارکت تعاونی های مسکن کارگری و کارمندی در حال احداث است. این آمار 

نشان دهنده نقش چشمگیر تعاونی ها در پاسخ به نیاز مسکن و توسعه اجتماعی در 
سطح استان است.
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4
جامعه

»هوای آلوده« عامل 
اصلی رشد سرطان در 

اصفهان

صدای دانشجویان 
دانشگاه صنعتی اصفهان را 

بشنوید
از  یکی  اصفهان  صنعتی  دانشگاه 
مهم ترین  و  ایران  مهم  دانشگاه های 
دانشگاه اصفهان است. این دانشگاه که 
در رتبه بندی های جهانی نیز جایگاه خوبی 
مشکلات  با  که  است  سالی  چند  دارد 
متعدد درگیر است و همین مشکلات 
از  بسیاری  تا  شده  سبب  چالش ها  و 
دانشجویان در مقاطع بالاتر از این دانشگاه به دانشگاه ها و کشورهای 
دیگر مهاجرت کنند و این دانشگاه بخش قابل توجهی از نخبگان خود 
را از دست بدهد. به تازگی ریاست این دانشگاه با تغییراتی همراه شده 
و سید مهدی ابطحی جایگزین سید علی محمد میرمحمدی میبدی 
شده است.با آغاز دوره ای تازه در دانشگاه صنعتی اصفهان و تغییر در 
بالاترین سطح مدیریت، امروز این فرصت فراهم شده تا گذشته مرور 
و مسیر پیشروی این دانشگاه بازنگری شود. شاید مهم ترین مسئله ای 
که مدیریت جدید باید با آن روبه رو شود، نه ساخت وسازهای ناتمام 
است، نه آمارها و گزارش ها؛ بلکه چیزی ساده تر و بنیادی تر: شنیدن 
صدای دانشجو.در سال های گذشته اتفاق هایی در دانشگاه رخ داده 
که دانشجویان را نگران و بی اعتماد به ریاست دانشگاه کرده است. 
آتش سوزی بسیار شدید در آزمایشگاه دانشکده شیمی که منجر به 
درگذشت حسین مرادی، نیروی خدمت امریه دانشکده شیمی شد 
و مسمومیت جمعی دانشجویان در سلف، آن هم با گستردگی بیش 
از ۲۵۰ نفر، از تلخ ترین رخدادهای سال های اخیر و ریاست قبلی این 
دانشگاه بوده است. حواشی دیگری نیز از دانشگاه صنعتی منتشر 
شده است که از جمله آن می توان به تبدیل  سرویس های بهداشتی 
به عنوان سالن مطالعه موقت اشاره کرد که مدیریت دانشگاه توضیح 
داد که این اقدام برای پاسخ گویی فوری به نیاز دانشجویان بوده، اما 
بسیاری از دانشجویان آن را نمادی از بی برنامگی و بی توجهی به شأن 
فضای آموزشی دانستند. همه این حواشی و حوادث این حس را در 
دانشجویان دانشگاه صنعتی به وجود آورد که  نه خواسته هایشان 

جدی گرفته می شود و نه صدایشان شنیده می شود.

راضیه چنگیز نائین
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 زنگ خطر در 
سد زاینده رود

ذخیره سد مخزنی زاینده رود تا روز 
شنبه 2۸ تیرماه به ۳۱۳ میلیون 
مترمکعب رسیده اســت.میزان آب ورودی به سد 
هم اینک ۱۶ متر مکعب بر ثانیه و خروجی از آن با 
در نظر گرفتن میزان تبخیر ۳۱ مترمکعب بر ثانیه 

است.

 

میزان حجم 
خالی سد

%75
 میزان پرشدگی 

حجم سد

 میزان کاهش ثبت شده 
نسبت به سال گذشته

 میزان کاهش ثبت شده 
نسبت به بلندمدت

%25

%32%65
 میزان حجم آب پشت 

سد زاینده رود

میزان ظرفیت سد زاینده رود

میزان آب خروجی از سد + میزان تبخیرمیزان آب ورودی به سد

میلیون متر 313
مکعب

میلیارد متر 1/239
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متر مکعب 16
متر مکعب 31بر ثانیه

بر ثانیه


